

Møtereferat

Møte: AU Nord

Tid/Sted: 30. – 31. aug – Scandic Hamar og Nortura Rudshøgda

Til stede: Bjørn Arne Skoglund, Sverre Hågbo, Bente Børsheim, Sissel H. Johansen, Håvard Knygh, Sunniva Skogan, Merethe Sund, Christer Skreslett, og Magne Trondmo. Ola Johansen deltok via Teams

Forfall:

Kopi til: Varamedlemmer AU, Tor Olav Brandtzæg

Referent: Magne Trondmo

Malvik 09.09.2022

På dag 2 var AU på Nortura Rudshøgda. Her orienterte fabrikkssjef Fred Bakkejord om fabrikkens, og tok med AU på en grundig omvisning

Sak nr.	Emne	Ansvar
1	Referat fra forrige møte	
	Bjørn-Arne ikke skrevet brev ang. Gilde Nord-Norsk, men har hatt møte med styreleder og konsernsjef – se sak 11.	
	Magne ordner med regneark m/oversikt over oppfølgingssaker	
2	Orientering fra styret	
	Merethe orienterte fra siste styremøte, <ul style="list-style-type: none">• Økte kostnader<ul style="list-style-type: none">○ Energikostnadene er høyere enn de verste prognosene viste○ Økte transportkostnader○ Dagligvaremarkedet går ned• Økt m-andel på Gilde• Ok utvikling på Proff• Godt salg på egg• Utfordringer på kylling – først og fremst pga. mangel på råvarer. Er i bedring• Dårlig salg på Tetra – offensiv plan for å øke dette• Vi taper andeler på EMV-kjøtt pålegg• Samarbeidet med FKA utvides. Gilde turmat overtar plassen til Real turmat i alle FKA-butikker• Hatt felles styremøte med Bondelaget. Der var bl.a. Nordnorgestrekket oppe som sak. Det samme var situasjonen på egg.	
	<u>Spørsmål/kommentarer:</u> <ul style="list-style-type: none">• Har hørt eksempler på at Proff gir kunde beskjed om at det er mest ryddig at han/hun forholder seg til grossist (Asko). Dette er ikke spesielt heldig. Generelt har imidlertid AU en oppfatning av at PROFF er direkte på veldig mange kunder.• Ser man seriøst på muligheten for å flytte noe av produksjonen nordover – mht. energikostnader?• Har styret vurderer å dra ned avregningsprisen i Sør-Norge pga. industriulempet?• Vet man hvor vidt det kommer støtteordningen (strømkompensasjon)?• Mht. Nord-Norgestrekket bør vi gjøre noe mere enn bare «vente og se».	

3 Orientering fra tilførsel/rådgivning

Christer orienterte:

- Drift går greit.
- Ny rådgiver - Linda Årvik – på plass. Starter for fullt fra nyttår
- God aktivitet på rådgiverne
- Gjennomført førsesongmøter på småfe (noen på Teams)
- Spent på sesongen – uten «Min side» på plass
- Status «Min side»
- Puljetillegg/samlastingstillegg småfe – prøver ut ordninger i noen ringer
- Adm og tillitsvalgte har hatt en del profileringsoppdrag – mye grilling av pøser.
- Stabile tilførsler
- Utredning i f.t. nødslakteordning foretas nå nasjonalt
- Kadaverordning Finnmark. Tilbakevirkende kraft fra 1.1.22. Bli etterbetalt
- Inntransport Hattfjelldal, jfr spørsmål på forrige møte. Vi har henteplikt, så ingen skal måtte tvile på om de får hentet dyr.
- Anusavtale i Nord? Ikke noe nytt, men jobbes med saken.

Spørsmål/kommentarer:

- Hva er hensikten med samlastingstillegget når det blir veldig langt mellom produsentene ?
 - En del reagerer på at Nortura har store, omfattende stander på messer o.l. sør i landet, mens det i Nord er mer sparsommelig.
-

4 Orientering fra fagutvalg/ansvarskretser/landbruksråd

Håvard (gris):

Kretser

- Slakteren'n i Mosjøen får ikke tak i slakt direkte fra Bjerka – må tas fra Rudshøgda. Hva med kortreist mat?

Bente

Kretser

- Ønsker økt produksjon i Målselv (strømpriser)

Sunniva (småfe):

Kretser

- Ingenting særskilt nytt.
- Har prøvd å utfordre litt i f.t. hva som skal til for å få neste generasjon til å ta over?

Sverre (Storfe)

Kretser

- Ikke fått noen tilbakemeldinger fra kretsene

Sissel (egg):

Kretser

- Ikke hørt noe fra kretsene

Ola

Kretser

- Ikke noe å særskilt å melde fra kretsene

Bjørn-Arne

Kretser

- Mener en del av førsesongmøtene (med 1 og 2 eiere til stede) framstår som feil ressursbruk.

NNL

- «Bonde i hverdag og fest» - Malangen i september
- Jobber med en ny nettside
- Ang prosjekt «tomme sauefjøs i nord.» Eksport av Nord-Norske lam til det italienske markedet

Spørsmål/kommentarer:

- Ang unge som tar over bruk. I mange tilfeller er den unge bonden mest opptatt av traktor og maskiner. Er det å jobbe med husdyr «på tur ut»?
- AU-repr bør av og til ringe til ansvarsretsene. Vanskeligere å få respons ved å sende epost.

5 Opplegg/tema for Teamsmøte med kretsutvalgene 26. sept.

Forslag til tema:

- Innspill til tema til RU-møte
- Innspill til u-repr i AU (jfr sak 8)
- Status Min side?
- Orientering fra AU
- Gilde Nord-Norsk?

6 Evt innkomne saker fra kretsene

Se under sak 4

7 Aktivitet i kretsene i høst

Magne bør lage en løpende oversikt over kretsaktiviteter

Magne

8 Ungdomsrepresentant i AU

Jfr. sak i årets årsmøte.
AU-Nord skal finne aktuell kandidat i sin region

Tas opp i møte med kretsutvalgene 26. sept. Få med det i innkallingen.

9 Utfordrende sommer i Nord-Norge mht. klima – konsekvenser ?

I enkelte områder er nok situasjonen alvorlig, men det er vanskelig å si hvilke konsekvenser det får. Men det vil ha betydelig innvirkning på økonomien hos enkelte.

Det virker som det er en god del variasjon i regionen.

AU tar dette foreløpig til etterretning.

10 Overproduksjon egg! Hva kan dette bety for Nord Norge?

AU Nord forventer at Nortura og faglagene jobber frem en modell på egg som spesielt tar hensyn til den produksjonen som er i marginale områder. Uten en spesiell skjerming for utsatte produksjoner i sårbare områder, vil selvforsyningen i Norge reduseres.

Dagens situasjon tilsier at Nortura må tilkjennes vilkår/verktøy og forpliktelser i henhold til erkjent virkelighet slik at de regionale produksjonsvolumene ikke sentraliseres ytterligere.

11 Oppfølgingssaker

Gilde Nord-Norsk

- Bjørn-Arne har hatt møte med konsernsjef og styreleder. En del elementer skal sjekkes nærmere opp og følges opp med et nytt møte i høst.
- Før RU-møtet i oktober må vi ha fått langt større klarhet i hva som skjer rundt denne satsingen.
- Gilde Nord-Norsk må jo utelukkende være en positiv sak både for Nortura og for Nord-Norge.

Nord-Norgestrekket

- AU har henvendt seg til styreleder rundt saken, og har fått tilbakemelding på denne.
- Trine og styret har ikke lagt saken død, men er usikker på hvordan den skal tas videre. Styreleder tar gjerne mot innspill.
- AU forventer framdrift og vil fortsatt være pådriver for det.
- AU har diskutert hvor vidt denne saken kan være aktuell i årsmøtet i Nortura, men er enige om at det ikke er veien å gå.

12 RU-møtet 1.-2. november

Aktuelle saker pr nå:

- Status «Min side»
- NN-trekket
- Produksjonen i Målselv
- Om Norturas datterselskaper (Erik Høeg)

Hvem ønsker vi til stede på møtet?

- Jan Erik Fløtre fra styret (evt. Bente Borgen)
- Erik Høeg – om datterselskaper
- Finn Avdem
- Lisbeth Svendsen? Ansvarlig for produksjonen i Målselv. Er kanskje mere aktuell på møtet til våren?

Magne hører med Erik, Finn og Jan Erik

Magne

13 Eventuelt

2 dagers RU-møte også om våren

- AU sendte i vår en forespørsel til styre og adm. med forespørsel om å få love til å avholde 2 dagers RU-møte også på våren. Dette ble begrunnet med krevende geografi – som innebærer at mange uansett må reise dagen før for å rekke møtestart.

Dette har det nå kommet følgende tilbakemelding på:

Med utgangspunkt i lange reiseavstander og dårlig kommunikasjonsforbindelser i Nord-Norge så åpner vi opp for to-dagers møte til våren. Men vi ønsker en liten evaluering etter vårens møte før vi eventuelt åpner opp for dette på permanent basis – i form av en kost- nytteanalyse.

1) Var det verdt merkostnaden, og 2) førte det til større deltagelse (færre frafall).

12 mill fra jordbruksforhandlingene – hva skal disse brukes til?

- Er dette 12 mill pr år – eller er det 12 mill fordelt på 3 år?
- Bør kunne benyttes mest mulig operativt – og ikke på konsulentvirksomhet

Medlemsbutikk Karasjøk

- Med utlevering f. eks 2 x pr mnd?
 - Christer jobber med dette. Evt. en frysedisk med noen frossenvarer.
 - Er forhåpentligvis på plass ila høsten
-

Neste møte: 27. september kl 11.00 (Teams)